
Technische vragen D’66 met betrekking tot Opvang Oekraïense Ontheemden 

 

Vraag 1. 

Leefgeld is belangrijk voor iedere Oekraïner in de Stichtse Vecht. Het is de taak van de gemeente om 
te zorgen dat het leefgeld bij hen terecht komt die daar recht op hebben. Sommige Oekraïners 
verhuizen of gaan terug naar Oekraïne, vaak zonder dit aan de gemeente door te geven. Op welke 
wijze en hoe vaak controleert de gemeente dat het leefgeld bij de juiste personen terecht komt?  

 

Antwoord: 

Er zijn verschillende instrumenten ingezet in het afgelopen half jaar om een betere grip op de 

verhuizingen van Oekraïners te krijgen. 

In februari is een algemeen onderzoek geweest onder de Oekraïners die leefgeld ontvingen. Daaruit 

bleek dat 8 van de 200 Oekraïners die leefgeld ontvingen geen verhuizing hadden doorgegeven. 

Daarnaast wordt, naar aanleiding van signalen vanuit de gemeentelijke opvang en de 

welzijnsorganisatie Momenz, de BRP (Basisregistratie Personen) geraadpleegd. Indien nodig wordt 

actie ondernomen. 

In de intakegesprekken voor leefgeld worden de Oekraïners geïnformeerd dat onterecht ontvangen 

leefgeld vanwege het niet doorgeven van een verhuizing, wordt teruggevorderd. 

De pagina Leefgeld Oekraïne op de website van de Stichtse Vecht is aangepast, zodat Oekraïners 

goed geïnformeerd worden wanneer en hoe verhuizingen moeten worden door gegeven. 

 

Vraag 2. 

Essentieel is dat de Oekraïense leerlingen naar school gaan. Afgelopen jaar waren er helaas 

meerdere incidenten met het schoolvervoer van jonge kinderen uit de diverse kernen naar de 

taalklassen in Maarssenbroek. Dit jaar verzorgt de gemeente wederom het leerlingenvervoer 

voor een kleinere groep leerlingen die dit nodig heeft. Hoe verloopt de uitvoering van dit 

leerlingenvervoer dit jaar en om hoeveel leerlingen gaat het en hoe vaak zijn er leerlingen niet 

opgehaald dit jaar? Is het leerlingenvervoer voor de rest van het jaar goed geregeld en houden 

jullie bij hoe wat de kwaliteit van de uitvoering is? 

Antwoord: 

Op dit moment zitten er 6 kinderen in het busje naar de Taalklassen, waarvan 2 binnenkort het 

vervoer zullen verlaten en via de reguliere route binnen Leerlingenvervoer aangemeld zullen worden 

voor vervoer. Voor 1 van deze kinderen is meer begeleiding nodig en deze zal daarom naar speciaal 

basis onderwijs gaan i.p.v. regulier onderwijs met een taalklas. De aanvraag hiervoor is toegekend en 

afgehandeld.  

Er is genoeg ruimte voor meer kinderen in het busje naar de taalklas. Tot nu toe zijn deze aangemeld 

via de betrokken vrijwilligers en de locatiemanager opvang Oekraïne.  

Op dit moment loopt het vervoer naar de Taalklas goed. De eerste week van het schooljaar was dit 

ondanks de afspraken niet in uitvoering en was er verwarring over de schooldagen –en tijden bij de 

vervoerder en de chauffeur. Door snelle en goede communicatie met de scholen is dit rechtgetrokken 

en verloopt het vervoer nu goed en zal dit, zolang nodig, op deze mate in uitvoering blijven. De 

kinderen worden op tijd en veilig opgehaald bij huis en school. Door snelle en goede communicatie 

met de scholen is dit rechtgetrokken en verloopt het vervoer nu goed . Het  vervoer van de 

leerlingen  zal zolang dit nodig is op deze wijze uitgevoerd worden.  

 



 

 

Vraag 3. 

Afgelopen jaar hebben meerdere Oekraïense kinderen geen Nederlands (taal)onderwijs 

gevolgd wat door de gemeente werd aangeboden, maar hebben zij thuis gebruik gemaakt van 

online Oekraïens onderwijs. Heeft de gemeente inzichtelijk om hoeveel kinderen dit gaat, wie 

dit zijn en hoe dit nieuwe schooljaar ingevuld gaat worden voor deze specifieke groep 

kinderen? Controleert de gemeente ook of deze kinderen dit onderwijs ook daadwerkelijk 

volgen? 

Antwoord: 

Wij hebben daar als gemeente (nog) geen zicht op en kunnen de gevraagde gegevens- niet 

verstrekken. 

Vraag 4. 

In de beginperiode heeft een specifieke vrijwilligersgroep voor een grote groep Oekraïners zo'n 

€11.000, middels lokale crowdfunding ingezameld, en dit als leefgeld beschikbaar gesteld 

omdat in de beginperiode de gemeente hier toen nog niet in staat toe was. Is de gemeente 

hiervan op de hoogte en is zij alsnog van plan dit geld terug te betalen aan deze vrijwilligers? 

Antwoord: 

Wij zijn hier als gemeente van op de hoogte en zijn de vrijwilligers zeer erkentelijk voor hun 

bemoeienis in de beginfase van de opvang en vanzelfsprekend ook voor hun huidige inzet.  

Wij hebben met vertegenwoordigers van vrijwilligers overleg gehad over de wijze waarop wij de 

besteding van de gelden die door middel van crowdfunding in eerste aanleg zijn verworven, zouden 

kunnen compenseren. Omdat recht op leefgeld c.a. formeel pas ontstaat na inschrijving in de 

gemeentelijke Basis Registratie Personen en er geen nauwgezette controle heeft plaatsgevonden op 

verstrekte bijdragen, kunnen deze kosten niet via de Rijksregeling worden vergoed c.q. op grond van 

de Rijksregeling worden gedeclareerd. Het gemeentelijk Beleids Team heeft in die beginperiode 

besloten een bedrag van rond  € 10.000 beschikbaar te stellen voor bijzondere activiteiten. Zo zijn de 

voetbal- en sportdagen- in 2022 en in 2023 gefinancierd door de gemeente evenals 

Sinterklaasactiviteiten inclusief cadeautjes eind 2022.Tevens is een aantal “kleinschaliger” activiteiten 

financieel ondersteund. Uit ons overleg met de vertegenwoordigers van de vrijwilligers is ons gebleken 

dat men over die wijze van financiële ondersteuning tevreden is. 

Vraag 5. 

Is het mogelijk voor dat de Oekraïners een eigen wijkcentrum/buurthuis op richten en hiervoor 

subsidie voor aan te vragen bij de gemeente voor een bijdrage van ca. €10.000 per jaar? Of om 

activiteiten te organiseren voor de Oekraïners? 

Antwoord: 

In de locatie Planetenbaan 16 worden regelmatig (groeps)activiteiten door en voor de Oekraïense 
ontheemden die in Stichtse Vecht verblijven georganiseerd. Dit voldoet onzes inziens aan de 
behoefte. Na de voorgenomen verhuizing naar de Troelstrastraat in Maarssen zullen die activiteiten op 
die locatie worden voortgezet. Tevens zijn er contacten met de buurt- en wijkraden waar ook de 
bereidheid bestaat om activiteiten te organiseren in de thans beschikbare accommodaties 

(dorpshuizen). Mede in dit licht achten wij een apart wijkcentrum of buurthuis niet nodig; onze 
bestaande locaties zijn bovendien ook beschikbaar, mocht er behoefte zijn om samen te komen. 
 

 

 



Vraag 6. 

Vele vrijwilligers en inwoners van Stichtse Vecht hebben de initiële opvang van Oekraïners 

mogelijk gemaakt. Zover ik heb begrepen is door de gemeente op een officiële manier deze 

groep nog niet bedankt voor al hun inzet. Is het een idee dat we vanuit de gemeente een 

oorkonde maken, individueel voor alle deze inwoners, waarbij de gemeente hen officieel 

bedankt voor hun inzet. We kunnen dan een moment creëren waarbij de burgemeester een 

aantal van deze oorkondes uitreikt. Ik ben benieuwd of de gemeente deze suggestie wil 

overnemen? 

Antwoord: 

Bij diverse gelegenheden (onder andere tijdens de georganiseerde activiteiten) wordt aandacht 

besteed aan het bedanken van de vrijwilligers voor hun inzet. De vrijwilligers die de Oekraïners 

ondersteunen, waren in november 2022 genomineerd voor de vrijwilligersprijs. Deze prijs hebben ze 

niet gewonnen, maar ook bij die gelegenheid zijn de vrijwilligers alsnog namens de gemeente/college 

bedankt voor hun inzet. 

Wij zullen u suggestie overigens nader in overweging nemen. 

Vraag 7. 

Veel van de vrijwilligers van het eerste uur zijn nog steeds zeer betrokken. Regulier overleg 

met de gemeente en Momenz is waarschijnlijk ook niet meer nodig en wanneer overleg wel 

gewenst weten ze elkaar te vinden. Toch wil ik de gemeente de suggestie doen 1 of 2 keer per 

jaar een infomeel overleg te organiseren met alle betrokken vrijwilligers uit Stichtse Vecht 

(Breukelen, Kockengen, Vreeland en uit de overige kernen) de gemeente en de medewerkers 

van Momenz om even het net op te halen en ervaringen uit te wisselen en suggesties met 

elkaar te delen. Wil de gemeente deze suggestie overnemen? 

Antwoord: 

Tijdens de beginfase van de opvang is er gedurende een jaar een gestructureerd overleg geweest 
met de vrijwilligers. Dit overleg is afgeschaald omdat naar overtuiging van alle partijen de contacten 
tussen vrijwilligers, medewerkers van Momenz en de gemeente prima verliepen en de diverse 
contactpersonen ook regelmatig informeel contact hadden. Desalniettemin zijn wij natuurlijk bereid 

een of twee keer per jaar een apart overleg te organiseren, mochten wij signalen uit ons netwerk 

krijgen dat hieraan bij direct betrokkenen behoefte bestaat. 
 

Vraag 8. 

Gezien het feit dat de oorlog in Oekraïne nog wel even zal duren, heeft de gemeente een plan 

hoe de Oekraïners verder in de gemeenschap van Stichtse Vecht kunnen integreren en dat we 

daarmee de opvang-activiteiten kunnen afbouwen? Zijn er al plannen om de crisisopvang af te 

bouwen en deze taken in reguliere opvang-taken om te zetten? 

Antwoord: 

De crisisopvang zoals u dat noemt is inmiddels afgebouwd en omgevormd tot een projectorganisatie 

die binnen de lijnorganisatie van de gemeente werkt onder leiding van een project- en stuurgroep. Wij 

wachten op dit moment de wijzigingen in de Rijksregelgeving ( Regeling Opvang Oekraïense 

Ontheemden) af voordat concrete advisering ter hand wordt genomen. Overigens wordt op dit moment 

bezien of de taken van project- en stuurgroep binnen de reguliere organisatie kunnen worden 

ingebed. 


